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§ 10
Skrivelse heltid och visstid inom äldreomsorgen 
Svar på skrivelse från Anders Göransson med flera (S), 
Charlotte Lilja Pittuco med flera (V) och Antonia Simon (Fi)
SÖD 2021/222

Beslut 
Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som 
svar på skrivelsen.

Särskilt uttalande
Britten Lagerkvist Tranströmer (S), Cassandra Solback (S), Magnus 
Nilsson (S), Elis Wibacke (V) och Birgitta Sevefjord (V) lämnar ett 
särskilt uttalande från Socialdemokraterna och 
Vänsterpartiet (bilaga).

Ersättaryttrande
Antonia Simon (Fi), Anna-Karin Lindahl (S) och  Frida Nehrfors 
Hultén (V) ställer sig bakom det särskilda uttalandet från 
Socialdemokraterna och Vänsterpartiet.

Sammanfattning av ärendet 
Skrivelsen tar upp att en låg personalomsättning, hög andel 
heltidsanställda och låg andel timavlönade skapar en bättre vård och 
omsorg. Det ökar också förmågan att hantera en pandemi som den 
pågående. Författarna till skrivelsen vill veta hur stor andel 
medarbetare med ofrivillig deltid som inte erbjuds heltid inom 
upphandlad verksamhet samt andelen visstidsanställda som finns 
inom vård- och omsorgsboendena i egen regi och de LOU-
upphandlade vård- och omsorgsboenden (entreprenader). Inom 
stadsdelsnämndsområdets fem upphandlade vård- och 
omsorgsboenden uppger att 16 procent av de anställda för 
närvarande arbetar ofrivillig deltid. På förvaltningens vård- och 
omsorgsboenden i egen regi finns inga anställda som uppger att de 
arbetar ofrivillig deltid. Andelen visstidsanställda medarbetare på 
förvaltningens vård- och omsorgsboenden i egen regi uppgick till 
24 procent i december 2020 och har minskat med fem 
procentenheter till 19 procent i mars år 2021. Andelen 
visstidsanställda i de LOU-upphandlade vård- och omsorgsboenden 
är mycket liten och består av enstaka föräldravikariat. I 
stadsdelsnämndsområdets vård- och omsorgsboenden på 
entreprenad var 25 procent timanställda i december år 2020. 
Motsvarande siffra för vård- och omsorgsboendena i egen regi var 
19 procent.
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Förslag till beslut
Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 
förvaltningens.
 

Beslutsgång
Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens 
förslag.

Handlingar i ärendet
 SÖD 2021/222-3 Tjänsteutlåtande daterat 2021-04-27 

Skrivelse heltid och visstid inom äldreomsorgen 
SÖD2021/222

 SÖD 2021/222-1 Skrivelse heltid och visstid inom 
äldreomsorgen S V Fi



§ 10 – Särskilt uttalande (S, V och Fi)

2020-06-17
Ärende 10

Skrivelse heltid och visstid inom 
äldreomsorgen

Britten Lagerkvist 
Tranströmer m.fl. S

Elis Wibacke m.fl. V
Antonia Simon Fi

Särskilt uttalande
”Inom stadsdelsnämndsområdets fem upphandlade vård- och omsorgsboenden 
uppger för närvarande 16 procent av de anställda att de arbetar ofrivillig deltid.” 
”På förvaltningens vård- och omsorgsboenden i egen regi finns inga anställda som 
uppger att de arbetar ofrivillig deltid.” 

Så skriver förvaltningen under rubriken Synpunkter och förslag i ovanstående 
ärende. Tilläggas kan att det sannolikt finns ett mörkertal vad gäller den ofrivilliga 
deltiden inom den upphandlade verksamheten. Det fanns det nämligen inom den 
egna regin när vi satte igång arbetet förra mandatperioden. Många trodde helt 
enkelt inte att det fanns någon möjlighet att få jobba heltid.  

Heltid är bra för de äldre. Det ger möjlighet att öka kontinuiteten i vården och 
omsorgen. De som tar hand om våra sköraste får också göra det under rimliga 
förhållanden. Alltför ofta är så inte fallet. Den egna regin har visat vägen men ska 
det bli bra på riktigt måste vi ställa samma krav på de privat drivna 
verksamheterna.

Det räcker dock inte med att få bort den ofrivilliga deltiden. Vi måste också 
minska antalet timanställda. Här är det uppenbart att både egen regi och de 
upphandlade verksamheterna kan bli bättre. Vi kommer att återkomma i frågan 
och tar i det arbetet med oss de kloka synpunkter som kom fram på 
pensionärsrådets möte, inte minst gäller det vilken utbildning de timanställda 
erbjuds.  
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